
POREĐENJE PRIDEVA (COMPARISON OF ADJECTIVES) 

 

U engleskom jeziku razlikujemo dve vrste poređenja: poređenje po jednakosti i poređenje 

po nejednakosti. 

1) Poređenje po jednakosti izražava se jednostavnom formulom as + pridev u svom 

osnovnom obliku (koji se naziva pozitiv) + as. U odričnom obliku samo se dodaje rečca 

not, pa se dobija: not + as + pridev + as. Na primer: 

 

John is as tall as his brother.   Džon je visok koliko i njegov brat. 

Maria is as fast as other girls in her class. Marija je brza isto koliko i ostale devojčice 

iz njenog odeljenja. 

He is not as intelligent as his colleague.  On nije tako inteligentan kao njegov kolega. 

 

2) Poređenje po nejednakosti razlikuje tri stupnja poređenja: pozitiv, komparativ i 

superlativ, kao i u srpskom jeziku. Na primer: fast (pozitiv) – faster (komparativ) - the 

fastest (superlativ), odgovara srpskom: brz (pozitiv) – brži (komparativ) – najbrži 

(superlativ). Postoje dva načina za građenje komparativa, a to koji će se koristiti kod 

nekog konkretnog prideva zavisi od broja slogova koje dati pridev sadrži.   

 

I Jednosložni pridevi grade komparativ dodavanjem nastavka –er, a superlativ 

dodavanjem nastavka –est, pri čemu je ispred oblika superlativa obavezno član the.  

 

old – older – the oldest 

cheap – cheaper –the cheapest 

fresh – fresher – the freshest 

 

Kada je reč o ovoj grupi prideva, važno je imati na umu dva pravila: 

1) Jednosložni pridevi koji se završavaju kombinacijom jedan samoglasnik+jedan 

suglasnik, pri dodavanju nastavaka –er i –est, udvajaju svoj krajnji suglasnik: 

 

big – bigger – the biggest 

hot – hotter – the hottest 

 

2) Jednosložni i dvosložni pridevi koji se završavaju kombinacijom suglasnik + y, 

trpe transformaciju tog y u –i, pre nego što im se doda –er tj. -est, te imamo: 

 

happy – happier – the happiest 

healthy – healthier – the healthiest 

 

II  Pridevi koji imaju dva ili više slogova, grade komparativ tako što se ispred njih dodaje 

more, a u superlativu the most, dok sam pridev ostaje nepromenjen: 

 

famous – more famous – the most famous 

fertile – more fertile – the most fertile 

expensive – more expensive – the most expensive 

 



• Postoji  i nekoliko prideva koji imaju nepravilnu komparaciju: 

 good – better – the best 

bad – worse – the worst 

far – further – the furthest 

little – less – the least 

many/much – more the most 

 

 

Vežbe: 

1. Write the comparative  and superlative of these adjectives: 

 

short 

difficult 

beautiful 

noisy 

thin 

near 

easy 

rich 

young 

pretty 

 

2. Complete the sentences with a comparative or superlative: 

 

1) The River Nile is ______________ (long) than the River Thames. 

2) The Fertile Crescent was _______________ (fertile) area in the past. 

3) The Sahara is _______________ (hot) and _____________ (dry) desert in the 

world. 

4) Strawberries are ______________ (tasty) than blueberries. 

5) Rice is ________________ (popular) food in China. 

6) We rely on animals for a number of products. Some are ______________ 

(obvious) than others. 

7) Animal bones are _______________ (useful) their hooves. (poređenje po 

jednakosti !) 

8) Tallow is ____________ (cheap) than fat. 

9) I think that leather is _______________ (good) than wool. 

 

 

 

 

 

 


